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J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 

Amely készült Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testületének 2009. április 
30. napján délután 16.00 órakor megtartott soros, nyílt képviselı-testületi ülésén 
 
Az ülés helye: Királyhegyes Község Önkormányzat tárgyalóterme 
 
Jelen vannak: 
 
Horváth Lajos    polgármester 
Katona István    alpolgármester 
Dávid József     képviselı 
Juhász Csaba    képviselı 
Horváth Lajosné    képviselı 
Kiss Ferenc    képviselı 
Kurunczi Mihály   képviselı 
Miklós Imre    képviselı 
 
Tanácskozási joggal megjelent: 
 
Benákné Bárdi Ilona   körjegyzı 
Kádárné Kovács Edit   Iskola tagintézmény vezetı 
Stranszky Jánosné   Óvoda tagintézmény vezetı 
Barkó József    İrsparancsnok 
Nagy Sándor    Makói rendırkapitányság 
Csikota Antal    Polgárır Egyesület 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Köszöntöm a megjelent önkormányzati képviselıket és a 
napirendek elıadóit. Megállapítom, hogy a képviselı-testület határozatképes, 8 fıbıl 8 fı van 
jelen 100 %-os részvétel. A mai képviselı-testületi ülést megnyitom. Jegyzıkönyv 
hitelesítınek felkérem Dávid József valamint Miklós Imre képviselıket. Javaslatot teszek a 
meghívóban szereplı napirendi pontokra. Van-e más javaslat a testület részérıl? 
 
A napirendhez kapcsolódóan más javaslat nem hangzott el.  
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a napirendi pontok megtárgyalására tett javaslatot. 
 
 
34/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: A képviselı-testület napirendjének elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a 2009. április 30. napján tartott 
testületi ülés napirendjét az alábbiak szerint határozta meg: 
 
Napirend: 
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1./ Polgármesteri tájékoztató 
     Elıadó: Horváth Lajos polgármester 
 
2./ Tájékoztató a közrend és a közbiztonság helyzetérıl 
     Elıadó: az Apátfalvi Rendırırs parancsnok 
     Meghívottak: a Városi Rendırkapitány 
      a községi KMB. 
      A helyi Polgárırszervezet vezetıje 
 
3./ Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérıl 
     Elıadó: Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
4./ Elıterjesztések 
 
5./ Kérdések, Interpelláció 
 
6./ Egyebek 
 
I. napirendi pont 
Polgármesteri tájékoztató 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Tájékoztatom a képviselı-testületet, hogy március 31-én 
Közbiztonsági Fórumon vettem részt. Az itt elhangzottak szerint a rendırség tájékoztatja a 
lakosságot és fokozottan be kívánja vonni a helyi aktivistákat a közrend védelmébe. Ezen a 
napon ülésezett a LEADER egyesület is, ahol döntöttünk arról is hogy az egyesület 
pénzintézetet vált. Megemeltük a hitelkeretet is 40 millió forintra.  
Április 2-án megvolt az iskola mőszaki átadása. Hiánypótlás nem volt. Használatba vételi 
engedély a napokban várható.  
Április 6-án Polgárvédelmi oktatást tartottunk, ahol felfrissítettük a polgárvédelembe 
bevontak ismereteit.  
Április 9-én Óvodai szavalóverseny volt a helyi óvodában, ahol 15 faluból 25 gyermek vett 
részt. 
Április 9-én TIMA küldött győlés volt, ahol elfogadtuk a 2008. évi mérleget. Szó esett 
pályázatokról is, így például az öntözés most létfontosságú lenne. 
Április 23-án egyeztetés volt a közlekedésfejlesztési pályázatról. Az elsı közbeszerzés 
eredménytelen lett. Így új közbeszerzési pályázat lesz kiírva. Könnyített feltételek lesznek és 
az al- fel építmények külön bontva lesznek beszereztetve. 
Április 28-án ülésezett a Többcélú Társulás. Döntés született arról, hogy a Makó Térsége 
Fejlesztési Kht. ami jelenleg egy alvó cég 1,4 millió forintos kintlévıségét eladja. Ülésezett 
ekkor Fejlesztési Tanács is, és döntött Ipari park fejlesztésrıl és a turisztikai desztinációról. 
Eddig a Turinform iroda látta el a turisztikai feladatokat és most ez az új formáció 5 évig 2,5 
fı alkalmazásával látná el a feladatot. Ennek kapcsán fel kell mérni, hogy a vállakozók 
mennyivel szállnának be, mert eddig csak az önkormányzatok fizettek. Döntöttünk a többcélú 
tárulás zárszámadásának elfogadásáról, a mozgókönytár tájékoztatójáról és a belsı ellenırzés 
beszámolójáról. 
Az Út a munkához program indulása ként a jövı héten orvosi alkalmassági vizsgálaton 
vesznek részt az érintettek.  
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Katona István alpolgármester: Úgy emlékszem április 1-el indulni kellett volna ennek a 
programnak.  
 
Horváth Lajos polgármester: A munkaszervezet április 15-tıl indult. Idıközben már volt egy 
jogszabály változás, amely szerint az alkalmassági vizsga lebonyolítása önkormányzati 
feladat lett. A Kórházban nem volt még meg a szerzıdés, de miután ezt meg tudtuk kötni jövı 
pénteken meg is történik az alkalmassági vizsgálat. Ahogy elindult a program 2 fı azonnal ki 
is lépett a segélyezettek közül. Ha a behívottak nem mennek el az orvosi vizsgára, nem 
alkalmazhatóak ezért megszőnik a további ellátásuk. Szerintem most tudatosul bennük, hogy 
nem a segély felett plusz pénzért dolgoznak, ezért biztosan lesz aki elmegy inkább alkalmi 
munkásnak. Még nem tudom,hogy milyen értelmes munkát tudunk nekik adni, mivel a 
pályázatok csúsznak. A pályázat során lehetne parkosítani, kerítést építeni, de addig 
semmihez sem lehet nyúlni amíg nem döntenek. A TEKI-ben lehet pályázni eszközre és 
anyagra, amivel a foglalkoztatást elısegítjük. Nem tudom, hogy a jövıben az új kormány 
intézkedése a szociális kiadások szőkítésére mennyiben érinti majd ezt a programot.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (8 igen ) 
szavazattal elfogadta a polgármesteri tájékoztatót. 
 
 
35/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: A polgármesteri tájékoztató elfogadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta Horváth Lajos 
polgármester tájékoztatóját, és döntött annak elfogadásáról. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Irattár 
 
 
II. napirendi pont 
Tájékoztató a közrend és a közbiztonság helyzetérıl 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Üdvözlöm a Makói Rendırkapitányság részérıl Nagy Sándort és 
az Apátfalvi Rendırırs parancsnokát Barkó Józsefet. Hagyományos, hogy a rendırség 
beszámol a közbiztonság helyzetérıl a képviselı-testület elıtt. 1993. óta az Apátfalvi 
Rendırırshöz tartozunk. Névlegesen van egy körzeti megbízottunk is az ırsön állományban. 
A rendırség beszámolóját kiadtuk a testület tagjai részére, de megkérdezem a jelen lévıket, 
hogy van-e szóbeli kiegészítésük? 
 
Barkó József ırsparancsnok: 2008. február eleje óta vagyok ırsparancsnok. Tavaly ıszre 
sikerült a mélypontról kikerülnünk, így most már több mindenre tudok odafigyelni. 
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Királyhegyes vonatkozásában elmondható, hogy 2008.-ban 9 bőncselekmény történt, 
kevesebb mint 2007-ben. Ez a szám is az átlagosnál még kevesebb. 
 
Nagy Sándor makói rendırkapitányság: Kapitány úrnak az ORFK-n van értekezlete, ezért 
nem tud jelen lenni ezen a testületi ülésen. A 2008. évre vonatkozóan elmondható, hogy a 
legnagyobb változást a határırség és a rendırség integrációja jelentette. Itt húzódik a 
Schengeni határ, de ez nem jelent több rendırt. A határon feltárt bőncselekmények plusz 
teherként jelentkeznek. Makón a külügyi szolgálat 24 órás, így azonnal reagálnak a 
bejelentésre. Az Apátfalvi Rendırırs vonatkozásában elmondható, hogy egy fıs 
létszámcsökkenés történt költségvetési okok miatt. A jövıre vonatkozóan, ha megszőnik a 
külsı határ és csökken az ellenırzés, de marad a létszám akkor több rendır lesz. 
 
Horváth Lajos polgármester: Kérem a képviselı-testület tagjait, hogy amennyiben kérdésük 
észrevételük van, tegyék fel. 
 
Kiss Ferenc képviselı: A televízióban a belügyminiszter részérıl elhangzott, hogy minden 
önkormányzat kap körzeti megbízottat. Ha nincs pénz, akkor ez hogyan lesz megvalósítva? 
 
Horváth Lajosné képviselı: A hírek szerint Szekeres Mihály körzeti megbízott rokkantosítani 
akarja magát. Lesz-e másik körzeti megbízottunk? 
 
Kiss Ferenc képviselı: Gyenge a mostani törvényi szabályozás. Nincs a rendırnek hatalma, 
tekintélye. Ha egy rendezvényen bármi történik a rendırt vonják felelıségre. Most a bőnözık 
kiszolgálásához kell a sok rendır.  
 
Horváth Lajos polgármester: Két kérdésem van. Az említett bőncselekmények felderítettsége 
milyen? Elsısorban itt kisebb vagyon elleni bőncselekmények vannak. Amit nyugdíjasok 
sérelmére követnek el. A polgárırség munkáját értékelni kell, ahhoz hogy ık dolgozhassanak 
a feltételeket az önkormányzat biztosítja. A nyugdíjasok legfıbb problémája, hogy miért 
nincsen rendır Királyhegyesen. Többször betörtek idıs személyhez, és nem történik hathatós 
intézkedés. Ez nyugtalanságot kelt az idısekben. Igyekszem megnyugtatni az embereket, de 
ez nehéz, mert évek óta tapasztalják, hogy nincs itt a rendır. Szoktam javasolni a helyieknek 
azt is, hogy vegyék fel a kapcsolatot a polgárırséggel. Kisebb ügyekben én már nem is teszek 
feljelentést az elmondottak miatt, de elkeserítı, hogy nem tudjuk megvédeni az értékeinket. A 
Közbiztonsági Társulás ülésén ott voltam és bejelentettem, hogy a társulást nem tudjuk tovább 
támogatni, mert 17 km-re Apátfalvától nem érzékeljük a biztonságot. Tudom, hogy most vita 
van Pitvaros és Csanádpalota között is az ırs mőködtetésérıl. 1994 óta hallom minden évben 
a tájékoztatót, és azt tapasztalom, hogy évrıl évre rosszabb a helyzet. A lakosságnak igénye 
van a rendıri jelenlétre és a rendırség megítélése is jobb volna, hogy ha látnák ıt a faluban.  
(Távozott Kiss Ferenc képviselı, jelenlévı képviselık száma: 7 fı 87,5%) 
 
Nagy Sándor makói rendırkapitányság: Az elhangzottakhoz kapcsolódóan megjegyzem, hogy 
a rendırség csak jogalkalmazó, a jogszabályokat nem tisztem minısíteni. Most is tartozik 
minden önkormányzathoz, településhez körzeti megbízott. Kiemelten kezelik ezt a feladatot, a 
kmb-sek fizetését is felemelik. Üresen nem maradhat körzeti megbízotti álláshely. A 
királyhegyesi körzeti megbízott most táppénzen van, ıt az ırs munkatársai helyettesítik. A 
helyi KMB iroda fenntartását szükségesnek tartom, mert az az ügyfélfogadás helye. A 
problémák fokozódását úgy lehet kezelni, hogy kérik a rendırségi intézkedést, mert a rendır 
csak feljelentés alapján tud intézkedni. A feljelentéssel elejét lehet venni a sorozatos 
bőncselekményeknek.  
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Barkó József ırsparancsnok: Tájékoztatom a testületet, hogy 2008-ban 9 bőncselekmény 
történt a faluban. Ezek úgy zárultak, hogy 5 esetben történt vádemelés, 1 esetben 
megszüntettük az eljárást, 2 esetben még folyamatban van és 1 esetben ügyészi 
figyelmeztetést kapott az elkövetı. Tájékoztatom a testületet, hogy a helyi körzeti megbízott a 
hétvégére már munkába áll.  
 
Horváth Lajos polgármester: Tisztában vagyok a jogszabályok által elıidézett helyzettel és 
egyetértek Kis Ferenc képviselıvel. Kérem a rendırség képviselıinek segítségét, hogy 
segítsenek abban, hogy a helyi lakosság biztonság érzete jobb legyen. Lássák a lakosok a 
rendırt, oda tudjanak menni hozzá. A közbiztonsági társulásból való kilépési szándékunkat 
fenntartjuk. Javaslom, hogy fogadjuk el a tájékoztatót az általam megfogalmazott kérésekkel.  
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal döntött a közrend és közbiztonság helyzetérıl szóló tájékoztató elfogadásáról. 
 
 
36/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató a közrend és közbiztonság helyzetérıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta az Apátfalvi 
Rendırırs tájékoztatóját a közrend és a közbiztonság helyzetérıl és azt tudomásul vette.  
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a település lakossága biztonság 
érzetének növelése érdekében azzal a kéréssel fordul a Rendırkapitányság felé, hogy 
fokozottabb rendıri jelenlétet biztosítson a településen. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester   helyben 
2./ Palicz András kapitányságvezetı   Makó 
3./ Barkó József ırsparancsnok    Apátfalva 
4./ Irattár 
 
III. napirendi pont 
Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérıl 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkérdezem az elıterjesztıt van-e kiegészítése. 
 
Benákné Bárdi Ilona körjegyzı: Fontosnak tartottam egy részletes tájékoztató kiadását és a 
feladatok, hatáskörök ismertetését. Tájékoztatom a testületet, hogy szabálysértési eljárás egy 
kiskorú esetében indult, aki jelenleg ideiglenes elhelyezésre került, a családjából kiemeltük.  
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Horváth Lajosné képviselı: Elfogadom a beszámolót, sok információt kaptam belıle. 
Hatékony volt a megtett intézkedés az említett gyermek ügyében, mert nagyon sok gond volt 
vele a faluban. 
 
A napirendhez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú ( 7 igen ) 
szavazattal elfogadta az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérıl szóló 
tájékoztatót. 
 
 
37/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: Tájékoztató az önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérıl 
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete megtárgyalta és elfogadta az 
önkormányzat gyermek- és ifjúságvédelmi tevékenységérıl szóló tájékoztatatót. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı   helyen 
3./ Irattár 
 
 
IV. napirendi pont 
Elıterjesztések 
 
1. számú elıterjesztés 
Mőködésképtelen Önkormányzatok támogatása iránti kérelem benyújtása 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Készülünk a jövıre, ha lehet beadjuk a pályázatot, ezért most 
hozzunk errıl határozatot, hogy lépni tudjunk szükség esetén. 
 
A napirendhez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú ( 7 igen ) 
szavazattal elfogadta  
 
 
38/2009. (IV. 30.) Öh. 
Tárgy: Mőködésképtelen Önkormányzatok támogatása iránti kérelem benyújtása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

I. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a Magyar Köztársaság 2009. évi 
költségvetésérıl szóló 2008. CII. Törvény 17. § (1) bekezdése és a 6. számú melléklet 3. 



 8 

pontja alapján támogatási igényt nyújt be a mőködésképtelen helyi önkormányzatok egyéb 
támogatására. 
 
II. Királyhegyes Község Képviselı-testülete a mőködésképtelen helyi önkormányzatok egyéb 
támogatásának igényléséhez a fenti törvény alapján az alábbi nyilatkozatot teszi: 
 
1./ Az önkormányzat lakosságszáma 2008. január 1-én 1000 fı alatti, és Királyhegyes 
székhelyő körjegyzıséghez tartozik. 
 
2./ Az önkormányzat a körjegyzıségi hivatalon túl intézményt nem tart fenn. 
3./ Az önkormányzat 3 hónapra vagy ennél hosszabb idıre lekötött tartós bankbetéttel nem 
rendelkezik. 
 
4./ Az önkormányzat helyi adók (magánszemélyek kommunálisadója, iparőzési adó) 
bevezetésérıl döntött, és költségvetésében ilyen bevételeket tervezett és gazdálkodása során 
realizál. 
 
5./ Az önkormányzat a helyi önkormányzatokról szóló – többször módosított – 1990. évi 
LXV. Törvény 92/A. §-a alapján könyvvizsgálatra nem kötelezett, és a zárszámadásának 
hitelesítésével könyvvizsgálót saját döntése alapján sem bízott meg. 
 
III. Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a kérelem benyújtására, valamint a kérelemmel kapcsolatos intézkedések és 
nyilatkozatok megtételére.  
 
Határidı: 2009. május 15. 
     Illetve folyamatos  
Felelıs:   Horváth Lajos polgármester 
                Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Magyar Államkincstár Dél-alföldi Regionális Igazgatósága  Szeged 
2./ Horváth Lajos polgármester      helyben 
3./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó     helyben 
4./ Irattár 
 
 
2.számú elıterjesztés 
A 2009.évi területi kiegyenlítést szolgáló önkormányzati fejlesztések támogatására kiírt 
pályázat (TEKI) benyújtása 
 
Horváth Lajos polgármester: Tág körre lehet pályázni, de nekünk ezek közül, az információs 
rendszer kialakítása lenne a célszerő. Hiányzik itt az információs rendszer ezért a pályázatból 
üdvözlı tábla, valamint a fontosabb helyeken utca jelzı oszlop kerülne felállításra és a falu 
közepén egy információs térkép. Ház szám táblát 352 házra nehéz lenne megoldani, ezért az 
nem szerepel benne. 
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Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal döntött a2009.évi területi kiegyenlítést szolgáló önkormányzati fejlesztések 
támogatására kiírt pályázat (TEKI) benyújtásáról. 
 
 
39/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: A 2009.évi területi kiegyenlítést szolgáló önkormányzati fejlesztések 
támogatására kiírt pályázat (TEKI) benyújtása 
 

H A T Á R O Z A T  
1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete az egyes 2009. évi decentralizált 
önkormányzati fejlesztési és területfejlesztési célú, valamint egyes 2009. évi központi 
elıirányzatok felhasználásának részletes szabályairól szóló 85/2009.(IV. 10.)Korm. 
rendeletben foglalt támogatásra pályázatot kíván benyújtani az alábbi fejlesztési célra illetve 
alcélra: 
- Cél: helyi közterületek és közbiztonság fejlesztése 
 - Alcél: a tájékoztatást elısegítı információs rendszerek fejlesztése 
 
2./ A pályázat teljes bekerülési költsége 1. 430.000.- Ft, azaz Egymilliónégyszázharmincezer 
Ft. 
Az igényelt támogatás a bekerülési költség 80 %-a, amely 1.144.000.- Ft, azaz 
Egymilliónégyszáznegyvenégyezer forint.  
A pályázathoz szükséges önrész 286.000.- Ft, azaz Kettıszáznyolcvanhatezer forint. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a pályázathoz szükséges önrészt, 
az önkormányzat 2009. évi költségvetésében biztosítja. 
 
4./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a pályázat benyújtására, valamint a pályázattal kapcsolatos intézkedések és 
nyilatkozatok megtételére.  
 
Határidı: 2009. május 15. 
     Illetve folyamatos  
Felelıs:   Horváth Lajos polgármester 
                Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
3./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó    Helyben 
4./ Irattár 
 
 
3.számú elıterjesztés 
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A 2009.évi önkormányzati fejlesztések támogatásra területi kötöttség nélkül kiírt 
pályázat (CÉDE) benyújtása 
 
Horváth Lajos polgármester: Az Óvoda kerítésének felújítására kerülne sor ebbıl a pénzbıl 
oly módon, hogy a beton része marad és a fém része fából lenne. Ha nyer az óvoda pályázat 
ezzel együtt az egész intézmény rendben lenne. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal döntött a 2009.évi önkormányzati fejlesztések támogatásra területi kötöttség 
nélkül kiírt pályázat (CÉDE) benyújtásáról. 
 
 
40/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: A 2009.évi önkormányzati fejlesztések támogatásra területi kötöttség nélkül kiírt 
pályázat (CÉDE) benyújtása 
 

H A T Á R O Z A T  
 

1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete az egyes 2009. évi decentralizált 
önkormányzati fejlesztési és területfejlesztési célú, valamint egyes 2009. évi központi 
elıirányzatok felhasználásának részletes szabályairól szóló 85/2009.(IV.10.)Korm. 
rendeletben foglalt támogatásra pályázatot kíván benyújtani az alábbi fejlesztési célra. 
Cél: helyi önkormányzati feladatellátás színvonalának javítását eredményezı fejlesztés 
Megvalósításra kerülı beruházás: Óvoda kerítés felújítása 
 
2./ A pályázat teljes bekerülési költsége 1. 690. 000.- Ft, azaz Egymillió-hatszázkilencvenezer 
Ft. 
Az igényelt támogatás a bekerülési költség 80 %-a, amely 1. 352. 000.- Ft, azaz Egymillió-
háromszázötvenkettıezer forint. 
A pályázathoz szükséges önrész 338. 000.- Ft, azaz Háromszázharmincnyolcezer- forint. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a pályázathoz szükséges önrészt, 
az önkormányzat 2009. évi költségvetésében biztosítja. 
 
4./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a pályázat benyújtására, valamint a pályázattal kapcsolatos intézkedések és 
nyilatkozatok megtételére.  
 
Határidı: 2009. május 15. 
     Illetve folyamatos  
Felelıs:   Horváth Lajos polgármester 
                Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
 
A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
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2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
3./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó    Helyben 
4./ Irattár 
 
 
4. számú elıterjesztés 
Ifjúságot érintı sport és kulturális rendezvények támogatására kiírt pályázat benyújtása 
 
Horváth Lajos polgármester: A Csongrád Megyei Önkormányzat hirdette meg ezt a pályázatot 
és maximum 100.000 Ft-ra lehet pályázni, 20.000 Ft önrész kell hozzá. Május 23-án Iskola és 
Játszótér átadó Ifjúsági és Sportnap lenne a faluban. Meghívjuk az illetékes hatóságokat, 
kivitelezıket. A helyi gyerekek mősort adnak, sor kerül az intézmény és a játszótér átadására 
és ebéddel zárul a rendezvény. 
 
Katona István alpolgármester: Javaslom, hogy az ifjúsági napon ne áruljanak alkoholt, csak 
alkohol mentes innivalót. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan egyéb hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal döntött az Ifjúságot érintı sport és kulturális rendezvények támogatására kiírt 
pályázat benyújtásáról. 
 
 
41/2009. (IV.30.) Öh 
Tárgy: Ifjúságot érintı sport és kulturális rendezvények támogatására kiírt pályázat 
benyújtása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

1./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a Csongrád Megyei Közgyőlés 
Elnöke által kiírt IFJA/2009/A kódszámú, Ifjúságot érintı sport és kulturális rendezvények 
anyagi támogatására pályázatot kíván benyújtani. 
 
2./ A pályázat teljes bekerülési költsége 100. 000.- Ft, azaz Százezer forint. 
Az igényelt támogatás a bekerülési költség 80 %-a, amely 80 000.- Ft, azaz Nyolcvanezer 
forint. 
A pályázathoz szükséges önrész 20. 000.- Ft, azaz Húszezer forint. 
 
3./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a pályázathoz szükséges önrészt, 
az önkormányzat 2009. évi költségvetésében biztosítja. 
 
4./ Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete felhatalmazza Horváth Lajos 
polgármestert a pályázat benyújtására, valamint a pályázattal kapcsolatos intézkedések és 
nyilatkozatok megtételére.  
  
Határidı: 2009. április 30. 
     Illetve folyamatos  
Felelıs:   Horváth Lajos polgármester 
                Benákné Bárdi Ilona körjegyzı 
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A képviselı-testület a határozat végrehajtásáról tájékoztatást kér. 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester     Helyben 
2./ Benákné Bárdi Ilona körjegyzı     Helyben 
3./ Szirbik Sándorné költségvetési fıelıadó    Helyben 
4./ Irattár 
 
 
5. számú elıterjesztés 
Az önkormányzat 2009. évi költségvetésérıl szóló 1/2009.(I.29)ÖR. rendelet módosítása 
 
Horváth Lajos polgármester: A rendelet tervezet írásban kiadásra került, kiegészítésem nincs. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapítja, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen) 
szavazattal elfogadta a 7/2009.(IV.30.)ÖR. rendeletet, az önkormányzat 2009. évi 
költségvetésérıl szóló 1/2009.(I.29)ÖR. rendelet módosításáról. ( Az elfogadott rendelet a 
jegyzıkönyv mellékletét képezi. ) 
 
 
6. számú elıterjesztés 
Királyhegyesi Földtulajdonosok Vadásztársasága részére elvi támogatás kiadása 
 
Horváth Lajos polgármester: Megkeresett a Királyhegyesi Földtulajdonosok 
Vadásztársaságának elnöke Droppa Kálmán, azzal, hogy ısszel pályázatot szeretnének 
benyújtani vadászház építésére. Ehhez a pályázathoz szándéknyilatkozat kiadását kérik az 
önkormányzat részérıl. Hogy konkrétan milyen területre lesz szükségük, majd a 
késıbbiekben jelzik. Egyenlıre azt javaslom, hogy támogassuk a vadásztársaságot a pályázat 
benyújtásában és erre vonatkozóan hozzunk határozatot.  
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal döntött Királyhegyesi Földtulajdonosok Vadásztársasága részére elvi támogatás 
kiadásáról. 
 
 
42/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: Királyhegyesi Földtulajdonosok Vadásztársasága részére elvi támogatás kiadása 
 

H A T Á R O Z A T 
 

Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete a Királyhegyesi 
Földtulajdonosok Vadásztársaságának vadászház építésére vonatkozó pályázatát 
elviekben támogatja. 
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A képviselı-testület felhatalmazza Horváth Lajos polgármestert, hogy a pályázathoz 
kapcsolódóan az elvi támogatásról szóló nyilatkozatot kiadja. 

 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester      helyben 
2./ Királyhegyesi Földtulajdonsok Vadásztársaságának elnöke  Makó 
3./ Irattár 
 
 
6.számú elıterjesztés 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat és a Királyhegyesi tagintézményi 
Óvoda 2008. évi költségvetésének elfogadása 
 
Horváth Lajos polgármester: Csanádpalota Község Önkormányzata megküldte utólagosan a 
Családsegítı Szolgálat és a Királyhegyesi tagintézményi Óvoda 2008. évi zárszámadási 
adatait. A megadott számadatok a valóságot tükrözik, kérem a testületet, hogy utólag vegyük 
ezt tudomásul. 
 
Az elıterjesztéshez kapcsolódóan hozzászólás nem hangzott el. 
 
Horváth Lajos polgármester megállapította, hogy a képviselı-testület egyhangú (7 igen ) 
szavazattal elfogadta az Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat és a 
Királyhegyesi tagintézményi Óvoda 2008. évi költségvetését. 
 
 
43/2009.(IV.30.)Öh. 
Tárgy: Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat és a Királyhegyesi 
tagintézményi Óvoda 2008. évi költségvetésének elfogadása  
 

H A T Á R O Z A T 
 
Királyhegyes Község Önkormányzat Képviselı-testülete az államháztartásról szóló – 
többször módosított 1992. évi XXXVIII. törvény 71. §.- alapján megtárgyalta az 
Alapszolgáltatási Központ és Gyermekjóléti Szolgálat valamint a Királyhegyesi 
tagintézményő Óvoda 2008. évi költségvetését és annak elfogadásáról döntött. ( Az 
elfogadott költségvetés a jegyzıkönyv mellékletét képezi. ) 
 
A határozatról értesítést kap: 
 
1./ Horváth Lajos polgármester    helyben 
2./ Csanádpalota Nagyközség Önkormányzata  székhelyén 
3./ Irattár 
 
 
V. napirendi pont 
Kérdések, Interpellációk 
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Horváth Lajos polgármester: Kérdezem, hogy kérdés, interpelláció van-e a képviselı-testület 
részérıl? 
 
Katona István alpolgármester: Szeretném megkérdezni, hogy van-e valamilyen útpályázat 
kiírva? 
 
Horváth Lajos polgármester: A TEUT pályázatok vannak jelenleg, melynek támogatása 50 %. 
Ilyen arányok mellett ezt a pályázatot a mi önkormányzatunk nem tudja benyújtani.  
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
 
VI. napirendi pont 
Egyebek 
 
A napirend keretében egyéb kérdés, interpelláció nem hangzott el. 
 
 
Horváth Lajos polgármester: Megállapítom, hogy a képviselı-testület a mai napirendeket 
megtárgyalta. Köszönöm a képviselı-testület munkáját, a képviselı-testületi ülést bezárom.  
 
 

k.m.f. 
 
 

Horváth Lajos        Benákné Bárdi Ilona 
polgármester         körjegyzı 
 
 
 
Dávid József        Mikós Imre 
Képviselı            képviselı 
jkv. hitelesítı        jkv. hitelesítı 


